
NÁRODNÁ BIM KONFERENCIA 
2023: IMPLEMENTÁCIA SA 
ZLEPŠUJE

Dáta z tohto roka ukazujú, že krivka 
implementácie BIM v slovenskom 
stavebníctve má vzostupnú tenden-
ciu. Už 23,8 % účastníkov tradičného 
prieskumu uviedlo, že BIM využíva 
(2-percentný nárast oproti roku 
2022). Približne 12 % respondentov 
priznalo, že ho využívať začalo len 
v minulom roku. Z hľadiska motivá-
cie stále prevláda vlastná iniciatíva 
(68 %). Medzi najčastejšími prekáž-
kami využívania vidia respondenti 
najmä cenu, chýbajúce štandardy 
i nedostatok profesistov.

„BIM nie je nákladová, ale 
investičná položka. Chceme, aby 
to presiaklo aj medzi investorov,“ 
vyhlásil Michal Pasiar, prezident 
BIM asociácie Slovensko.

Predošlé ročníky konferencie 
okrem iného volali aj po väčšej 
aktivite štátu. Často sa skloňovalo, 
že BIM by sa mal vyžadovať pri štát-
nych zákazkách. A ľady sa konečne 
pohli aj v tejto oblasti.

„V tomto roku pribudol počet 
verejných obstarávaní, kde sa vyža-
duje BIM. Kým predtým išlo možno 
o jeden prípad za rok, teraz je ich 

už k dnešnému dňu šesť. A to nejde 
o žiadne drobné projekty,“ hovorí 
Tomáš Funtík, viceprezident BIM 
asociácie Slovensko.

Sálou s viac ako 300 odborníkmi 
výrazne zarezonovala prednáška 
Pavla Kárásza z Úradu pre územné 
plánovanie a výstavbu SR: „Pri-
pravuje sa digitálny obraz krajiny, 
ktorý má do roku 2026 obsahovať 
všetky krajské mestá, do roku 2028 
všetky okresné mestá a do roku 
2032 by malo byť zdigitalizované 
celé Slovensko.“

Na báze digitálneho obrazu 
krajiny sa následne majú realizovať 
aj elektronické transakcie i vydávať 
povolenia na výstavbu či búranie. 
BIM však zatiaľ nebude povinný, ale 
skôr výhodný. Kto ho bude mať, môže 
povolenia dostať v lehote dní, maxi-
málne týždňov. V opačnom prípade 
to však stále môžu byť mesiace.

Už to nebolo len o všeobecnom vysvetľovaní 
podstaty, výhodách či využití BIM v stavebníctve. 
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↓ Zľava: Michal 
Pasiar, prezident
BIMaS; Jakub Ducár,
BIM špecialista,
Strabag s.r.o.;
Tomáš Funtík,
viceprezident BIMaS

9. NÁRODNÁ BIM KONFERENCIA 
2023
• BIM Konferencia – 16 prednášok
• BIM Workshop – 12 prednášok
• BIM Expo
• BIM on-site Zwirn Area/Pradiareň
• Viac ako 300 prítomných odbor-

níkov z rôznych oblastí
• Najlepší rečník 9. ročníka Národ-

nej BIM konferencie 2023: Jakub 
Ducár (BIM a digitálne nástroje 
v projekte železničného areálu 
THU Zvolen) ■

TEXT: SAMUEL 
ĎURIS,
FOTO: MIRO 
POCHYBA
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IntegrácIa systémov mení 
stavbu a spravovanIe 
objektov

Vzhľadom na predpokladaný rast 
cien energie je pre budúcich vlast-
níkov bytov v rezidenčných projek-
toch a nájomcov administratívnych 
priestorov kritické premýšľať 
o znížení prevádzkových nákladov 
objektu. Zároveň je nevyhnutné 
klásť dôraz na celkovú funkčnosť 
objektu.

DeveloperI hľaDajú 
Integrované rIešenIa
V rezidenčných projektoch je 
dôležité zamerať sa na funkčnosť 
celej škály priestorov, od bytu 
až po garáž vrátane verejných 
vnútorných a vonkajších priestorov. 
Rovnaký systém by mal efektívne 
riadiť prístup do skladovacích 
priestorov, parkovísk pre bicykle 
a priestorov pre kočíky. V bytových 
komplexoch, ktoré zahŕňajú aj 
verejné priestory, ako sú spolo-
čenské miestnosti, detské ihriská 
a sauny, je zase potrebné sa 
zamerať okrem riadenia prístupu aj 
na presné rozúčtovanie nákladov 
na prevádzku týchto priestorov. 

Systémy na kontrolu vstupu 
a výjazdu, poplachové a kamerové 
systémy, elektrické hasičské 
zariadenia, fotovoltické panely, 
objektová bezpečnosť a požiarna 
ochrana sa už v súčasnosti prepo-
jili. Budúcnosť však vyžaduje ich 
integráciu do jednotného celku, 
ktorý bude účinne komunikovať 
a efektívne sa ovplyvňovať.

Napríklad elektrické vozidlá 
sa stávajú jedným z hlavných 
spotrebičov elektrickej energie 
v administratívnych a rezidenčných 
projektoch. Riešenia pre flexibilnú 

infraštruktúru nabíjania elektric-
kých vozidiel, budúcu prevádzku 
a rozdelenie nákladov sú prekvapi-
vo jednoduché. Domáce nabíjanie 
zostáva cenovo efektívnou voľbou, 
ale je nevyhnutné zvážiť tieto 
faktory už pri návrhu projektu.

kombInácIa systémov
Na spojenie všetkých týchto sys-
témov je nevyhnutné navrhnúť ich 
integráciu už na začiatku develo-
perského projektu. Aj keď to môže 
spôsobiť mierny nárast počiatoč-
ných nákladov, neskoršie pridanie 
integrovaných systémov môže mať 
nežiaduce dôsledky vrátane výraz-
ného nárastu nákladov o 25 – 45 %. 

Bezdrôtové riešenia založené na 
nízkovýkonnej bezdrôtovej komu-
nikácii (tzv. mesh siete) sa stávajú 
dostupnejšími, ale nesú so sebou 
vyššie náklady na údržbu (batérie) 
a nedosahujú rovnakú spoľahlivosť 
ako káblové riešenia. Ideálnym 
scenárom je, že celý objekt sa stane 
jednotným funkčným celkom. 
Toto zabezpečuje jednoduchšie 
a ekonomickejšie riešenie nielen 
pre developera, ale aj pre správcu 
a koncového používateľa objektu. 
Výsledkom sú energeticky efek-
tívne a moderné projekty, ktoré 
využívajú inovatívne technológie.

výhoDy pre všetkých
Integrácia a automatizácia priná-
šajú developerom okrem nižších 
prevádzkových nákladov na objekt 
aj zvýšenie bezpečnosti. „Projekt, 
ktorý má systémy integrované 
a automatizované, je konkurencie-
schopnejší a pre nájomcov atrak-

tívnejší. Správa takéhoto objektu 
je jednoduchšia a aj zlepšovanie či 
rozširovanie systémov je rýchlejšie. 
Automatizácia prináša efektívnejší 
manažment aj znížené náklady,“ 
hovorí Ladislav Juran, CEO spoloč-
nosti INVIZO.

Pridanou hodnotou takýchto 
riešení je zvýšenie bezpečnosti 
obydlia. Do inteligentnej elektroin-
štalácie je možné ľahko integrovať 
základné bezpečnostné senzory, 
ako sú senzory pohybu, senzory 
otvorenia okien a dverí a senzory 
zamykania. Po integrácii do 
jednotného riešenia tieto primárne 
bezpečnostné senzory zvyšujú 
pohodlie a energetickú efektívnosť. 
Napríklad môže dôjsť k zníženiu 
vykurovania/chladenia pri otvore-
ných oknách, k rozsvieteniu chodby 
pri odomknutí hlavných dverí alebo 
k stlmenému osvetleniu chodby pri 
nočnom pohybe.

profesIonálny partner
Dodávatelia technológií dnes 
poskytujú developerom integrované 
a automatizované systémy. Avšak 
čo chýba, je partner, ktorý vie spojiť 
všetky tieto systémy do efektívneho 
a funkčného celku. „Spoločnosť 
INVIZO je systémovým integrátorom, 
ktorý pre developerov vytvorí projekt 
podľa ich potrieb a zrealizuje ho,“ pri-
bližuje Juran. „Už viac ako 25 rokov 
sme lídrom v objektovej bezpečnosti 
bánk a stabilným partnerom pre im-
plementáciu inteligentných bezpeč-
nostných systémov pre developerské 
projekty,“ dodáva. ■

www.invizo.sk

Zlúčenie bezpečnostných systémov 
v developerských projektoch, ktoré 
zvyšuje bezpečnosť a pohodlie 
používateľov, je celosvetovým 
štandardom. Tieto inovatívne riešenia sa 
teraz dostávajú aj na Slovensko, pričom 
poskytujú developerom neporovnateľné 
výhody a konkurenčný náskok.
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